### السبيرة الذاتية

# م.د. عمر عباس نعيثل نعمة الركابي

الجامعة المستنصرية - كلية التربية - قسم اللغة الانكليزية

omar.abbas.n@uomustansiriyah.edu.iq:الايميل Mobile: + 9647711622088

#### ملخص تعريفي:

"عضو هيئة تدريس جامعي متمكن ومخلص يتمتع بمهارات أكاديمية ممتازة والنزام واضح بتوفير نتائج تطيمية رائعة. لديه قدرات تنظيمية قوية مع نجاحات مؤكدة في إدارة مشاريع أكاديمية متعدة وفعاليات تطوعية. عضو هيئة تدريسية مكرس لمواصلة المساعي الأكاديمية على المستوى الجامعي."

## الشهادات الدراسية:

- . دكتوراه في اللغة الانكليزية تخصص علم اللغة و حاصل عليها من جامعة Banaras Hindu University
  - ماجستير في اللغة الاتكليزية تخصص علم اللغة و حاصل عليها من جامعة Delhi University
- بكلوريوس في اللغة الانكليزية و حاصل عليها من كلية التربية- قسم اللغة الانكليزية- جامعة الحديدة- جمهورية اليمن.

# الخبرة الأكاديمية والتدريس:

- محاضراً في تدريس اللغة الإنجليزية في معهد الباسل بدمشق، سوريا (أغسطس 2006 ديسمبر 2006)
- محاضراً في تدريس اللغة الإنجليزية في معهد نيوتك في الحديدة، اليمن (مارس 2007 فبراير 2009)
- محاضراً في تدريس اللغة الإنجليزية (و رئيس القسم) في المعهد الأكاديمي البريطاني في الحديدة، اليمن (سبتمبر 2009 يونيو 2010).
  - مترجمًا للفريق الأمريكي، Culture Keepers المدعو من قسم اللغة الإنجليزية، جامعة الحديدة (مارس 2008)
- محاضرًا لتدريس علم اللغة (علم الأصوات) ودورات لغوية أخرى لطلاب البكالوريوس والملجستير أيضًا في قسم اللغويات من 2014 إلى
  2019، جامعة باتاراس الهندوسية، فاراتاسي، الهند.
- محاضرًا لتدريس علم اللغة (علم الأصوات) ودورات لغوية أخرى في قسم اللغة الإنجليزية من 2019 إلى 2022، جامعة الفراهيدي، بغداد، العراقي
- محاضرًا لتدريس علم اللغة (علم الأصوات) ودورات لغوية أخرى في قسم اللغة الإنجليزية من 2022 إلى 2023، كلية المأمون الجامعية، بغداد، العراق.
  - عضو هيئة تدريسية في قسم اللغة الانكليزية/ كلية التربية/ الجامعة المستنصرية.

# المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

النراسات الأولية	الدراسات العليا
Phonetics and Phonology, Psycholinguistics, Sociolinguistics, Syntax, Applied Linguistics, Language & Communication, Translation, Linguistics and Historical Linguistics, Headway Intermediate, Headway Upper- intermediate	Psycholinguistics, Neurolinguistics, Sociolinguistics, Historical Linguistics, Phonetics and Phonology

الأنتساب المهني او الجمعيات:

عضو جمعية المترجميين العراقيين بغداد



## المنشورات العلمية

-"Politeness Utilization among College Students and Cyberspace" Published in JOSS Journal of Sustainable Studies. (2023). P-ISSN: 2663-2284, E-ISSN: 2663-7413, Impact Factor (ISI): 0.787.

"Elucidation & Sign Language (SL) on Arabian Media-Telecast (AMT): Perception of Deaf Community Members (DCM) in Iraq" Published in Nasaq Journal: Refereed Scientific Journal. (2024). ISSN: 2312-0150.

تطوير المهارات: الحاسوب/اللغات....الخ

1- مهارة عالية في استخدام الحاسوب (مايكروسوفت وورد و اكسل) و التقنيات الحديثة في البحث العلمي.

2. اتقان العديد من اللغات الاجنبية بشكل تام مثل اللغة الانكليزية و اللغة الهندية.

د.ده /د/ ۱۹





#### Dr. Omar Abbas Naithel

Mustansiriyah University - College of Education / Department of English Mobile: 07711622088

Email: omar.abbas.n@uomustansiriyah.edu.iq

#### PERSONAL SUMMARY:

"Resourceful and dedicated university faculty member with excellent academic skills and a demonstrated commitment to providing great learning outcomes. Strong organizational abilities with proven successes managing multiple academic projects and volunteering events. Well-rounded and professional team player dedicated to continuing academic pursuits at a collegiate level."

## ACADEMIC HONORS AND AWARDS:

Ph.D. in Linguistics from Banaras Hindus University (B.H.U) Varanasi, India, 2018. M.A. in Linguistics from Delhi University (DU) Delhi, India, 2012.

B.Ed. (Hons.) in Education from Hodeidah University, Hodeidah, Yemen in the Session 2004/5-2008/9

### **COURSES TAUGHT:**

Undergraduate	Graduate
Phonetics and Phonology, Psycholinguistics, Sociolinguistics, Syntax, Applied Linguistics, Language & Communication, Translation, Linguistics and Historical Linguistics, Headway Intermediate, Headway Upper-Intermediate	Psycholinguistics, Neurolinguistics, Sociolinguistics, Historical Linguistics, Phonetics and Phonology

#### PROFESSIONAL AFFILIATIONS:

- Worked as a lecturer teaching English Language at Al-Bassel Institute in Damascus, Syria (August 2006 - December 2006)
- Worked as a lecturer teaching English Language At Newtech Institute in Hodeidah ,Yemen (March 2007 -February 2009)
- Worked as a lecturer teaching English Language (also headed the department) at The British Academic Institute in Hodeidah, Yemen (September 2009 - June 2010).
- Worked as a translator for the American team, Culture Keepers invited by the English Department, Hodeidah University (March 2008)
- Worked as a lecturer teaching Linguistics (Phonetics & Phonology) and other Linguistic courses for both B.A students and M.A as well at the Linguistics Department from 2014- 2019, Banaras Hindu University, Varanasi, India.
- Worked as a lecturer teaching Linguistics (Phonetics & Phonology) and other Linguistic courses at the Department of English from 2019- 2022, Al-Farahidi University, Baghdad, Iraq.
- Worked as a lecturer teaching Linguistics (Phonetics & Phonology) and other Linguistic courses at the Department of English from 2022- 2023, Al-Ma'moon University College, Baghdad, Iraq.
- Presently working as a faculty member at English Department, College of Education, Mustansiriyah University, Baghdad, Iraq.

## PUPLICATIONS:

- "Politeness Utilization among College Students and Cyberspace" Published in JOSS Journal of Sustainable Studies. (2023). P-ISSN: 2663-2284, E-ISSN: 2663-7413, Impact Factor (ISI): 0.787.
- "Elucidation & Sign Language (SL) on Arabian Media-Telecast (AMT): Perception of Deaf Community Members (DCM) in Iraq" Published in Nasaq Journal: Refereed Scientific Journal. (2024). ISSN: 2312-0150.
- Published a book entitled "Survey of Phonetics & Phonology: A Practical Guided Course for Arab Learners" (Forthcoming)

## PROFFESSIONAL DEVELOPMENT

- 1 Proficient in utilizing computer software (Microsoft Word and Excel) and contemporary technology in scientific study.
- 2 Complete proficiency in multiple foreign languages, including English and Hindi.

ما ابد و تيم م مان آ.ه. ا د- ده / د / ۱۹

